
A szankciók árát a 
polgárok fizetik meg

Navracsics Tibor miniszterrel (jobbról) Bányai Gábor kormánybiztos beszélgetett A  szerző felvétele

-  A gázalapú energiaszol
gáltatásról át kell térnünk 
egy sokszínűbb, a megújuló
energiákat is és más energia
forrásokat is magában fogla
ló energiaellátásra. Másrészt 
pedig Oroszországgal szem
ben is egy függetlenebb hely
zetre kell szert tennünk, en
nek része az is, ha az ország
ban lévő energiaforrásokat 
próbáljuk meg hasznosítani. 
Ebben szerepe lehet az Alföld 
alatt található energiafor
rásoknak is - tette hozzá a 
miniszter.

Kiemelte: most, amikor
már ennyire drága és bizony
talan is, hogy jön vagy nem 
jön a gáz, felértékelődik min
den olyan energiaforrás, ami 
kiválthatja az Oroszország
tól való egyoldalú függősé
get. Felértékeli a paksi beru
házást, a geotermikus, a szél - 
és napenergiát, de akár a szén
bányászat újbóli beindítása is 
szóba jöhet -  jegyezte meg.

A területfejlesztésért felelős 
miniszter szerint fontos, hogy 
elinduljon egy olyan koncepci
onális munka, amelynek kere
tében feltérképezik az energia- 
forrásokat, megjelölik a fellel
hető helyeket, és hogy milyen 
befektetések szükségesek ah
hoz, hogy ki tudják termelni. 
Véleménye szerint ebben fon
tos szerepe lehet az uniós for
rások oldaláról érkező opera
tív programoknak, a kohéziós 
és újjáépítési pénzeknek.

-  Már csak azért is, mert 
a magyar gazdaság az elkö
vetkezendő évtizedekben, ha 
megvalósulnak azok a beru
házások, amelyekre már szer
ződések vannak, a sokszo
rosát fogja az energiának fo
gyasztani, mint amit most. 
Ez azt jelenti, hogy az elkö
vetkezendő években hihetet
lenül fel kell fejlesztenünk az 
energiahálózatunkat ahhoz, 
hogy az ide beköltöző gyárak 
és egyéb más befektetések is

itt tudjanak működni és a ma
gyar gazdaságot lendületben 
tudják tartani. Ha sikerül ezt 
végrehajtanunk, akkor Ma
gyarország ebben a technoló
giaváltásban a világ élvonalá
hoz tartozhat majd -  fejtette ki 
a miniszter.

Navracsics Tibor kérdés
re válaszolva az orosz-ukrán 
háború kapcsán egyértelmű
en az orosz felet tette felelős
sé, visszautasította ugyanak
kor, hogy Magyarország béke 
iránt tett erőfeszítéseit bárki 
is orosz barátsággal vádolja. 
Az európai uniós szankciókról 
szólva elmondta, hogy egyelő
re Európára és benne Magyar- 
országra nézve nagyobb káro
kat okozott, mint Oroszország 
számára. A jelenlegi szankci
ós politika miatt a megugró 
energiaárakat és az abból kö
vetkező inflációt az uniós or
szágok, köztük Magyarország 
polgárai fizetik meg, ami elfo
gadhatatlan -  tette hozzá.

Minden esély megvan arra, 
hogy még ez év végéig Ma
gyarország megkösse a ko
héziós és a helyreállítási 
alap pénzeinek folyósításá
hoz szükséges partnerségi 
megállapodásokat az Euró
pai Bizottsággal -  jelentet
te ki Kiskunhalason egy la
kossági fórumon Navracsics 
Tibor területfejlesztésért és 
az uniós források felhaszná
lásáért felelős tárca nélküli 
miniszter, aki Bányai Gábor 
országgyűlési képviselő, a 
Dél-alföldi Gazdaságfejlesz
tési Zóna komplex fejleszté
séért felelős kormánybizto
sa meghívására, az ország
járó fórum keretében láto
gatott a városba.
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KISKUNHALAS Navracsics Tibor 
szerint az Európai Bizottság 
már novemberben meghozhat
ja azokat a döntéseket, ame
lyek nélkülözhetetlenek ahhoz, 
hogy a Magyarországnak járó 
források jövőre megnyíljanak. 
A jelenlegi euróárfolyamon 
számolva a tervek szerint
2023-ban 560-561 milliárd,
2024-ben 747 milliárd, 2025- 
ben 1047 milliárd forint érkez
ne Magyarországra -  jegyez
te meg a miniszter, aki emlé
keztetett arra, hogy Magyar- 
országnak a 2021-2027-es uni
ós költségvetési időszakban 
a társfinanszírozással együtt 
mintegy 14 ezer milliárd fo
rint áll rendelkezésére, ebből 
az összegből tízezermilliárd 
forintot a területfejlesztési, 
négyezermilliárdot pedig a vi
dékfejlesztési operatív progra
mok tesznek ki. Hozzátette: a 
támogatással és hitelkonstruk
cióval együtt hatezermilliárd 
forint a helyreállítási alap ér
téke, melynek első részletéhez 
már jövőre hozzáférhet Ma
gyarország a partnerségi meg
állapodás aláírásával.

Az elkövetkezendő öt-tíz év 
legfontosabb kérdésének a ha
zai energiaforrások feltárását 
nevezte a politikus, ugyanis 
szerinte Magyarország szá
mára jelen pillanatban a leg
nagyobb problémát az jelenti, 
hogy kizárólag Oroszország
ból kapja a gázt.
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